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Vítání občánků 

Ze života MŠ 
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Noc kostelů  

Z historie obce 

Český vynález 

Pozvánka 

 

Slovo starosty 

 

 

Vážení spoluobčané, 

 

první polovina letošního roku je za námi a myslím, že stojí za to se na chvíli 

ohlédnout. V naší obci se opět podařilo uskutečnit několik krásných akcí, které se 

vydařily. Zvlášť bych rád vyzdvihl některé z nich, například první ročník fotbalového 

plesu, který se setkal s pozitivním ohlasem. Věřím, že tato nová tradice bude mít v 

dalších letech své pevné místo v kulturním kalendáři obce. 

Začátkem roku proběhla také v naší obci tradiční Třikrálová sbírka, ve které 

koledníci vykoledovali 26 690 Kč. Tato částka bude použita na podporu služby domácí 

hospicové péče, na nákup kompenzačních a polohovacích pomůcek a pro terénní služby. 

Všem, kteří přispěli, děkujeme. 

Proběhlo znovuotevření našeho fotbalového hřiště, které prošlo zásadní obnovou. 

Postavila se nová závlaha, vysadil nový trávník, vyměnily branky a postavily  nové 

střídačky. Hřiště je nyní v perfektním stavu pro naše fotbalisty, ale i všechny, kteří si na 

něj přijdou zasportovat nebo se jen podívat. Přeji našim sportovcům spoustu krásných 

zápasů a vítězství na domácí půdě. 

Vedle těchto příjemnějších událostí se však intenzivně věnujeme i dalším 

projektům. Největší investicí, kterou v obci nyní realizujeme, je výstavba kanalizace a 

ČOV. Jde o projekt, který je pro budoucnost naší obce zcela zásadní – ochrání naše 

životní prostředí, zvýší komfort pro obyvatele a otevře možnosti pro další rozvoj. Nyní 

probíhá dokončení kanalizace na komunikaci III. třídy 4285 a v příštím měsíci se začne 

budovat kanalizace na silnici III. třídy 4286. Rovněž se řeší i dokumentace k rekonstrukci 

komunikace, nových chodníků a sjezdů k rodinným domům.  Komunikaci bude 

opravovat Správa a údržba silnic Jihomoravského kraje. Chodníky a sjezdy a z části 

dešťovou kanalizaci bude hradit obec.  

V uplynulých týdnech byla v naší obci dokončena výměna osvětlení za moderní 

LED svítidla. Hlavním důvodem této investice je nejen snaha o zlepšení kvality osvětlení 

v ulicích, ale především i úspora energií a peněz. LED technologie je výrazně úspornější, 

má delší životnost a zároveň je šetrnější k životnímu prostředí.  

S radostí Vám chci také oznámit, že se nám podařilo získat dotaci od 

Jihomoravského kraje ve výši 8 786 100 Kč, která bude využita na dokončení kanalizace 

a ČOV.  
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Jsme si vědomi, že výstavba přináší i určitá omezení – hluk, uzavírky, prašnost. 

Prosím Vás o trpělivost a pochopení. Děláme vše pro to, aby práce postupovaly co 

nejrychleji a co nejméně narušovaly každodenní život v obci. Prosím ale také o to, abyste 

pokud možno využívali objízdných tras a dodržovali značení na místních komunikacích. 

Do rozkopaných ulic vjížděli jen v případě, že se v lokalitě nachází Vaše nemovitost nebo 

není jiná možnost. Omezte prosím zbytečné průjezdy. 

Léto se pomalu blíží a s ním přichází i čas, na který se mnozí z nás každoročně těší 

– hody. Tyto slavnosti nejsou jen připomínkou tradice, ale především skvělou příležitostí 

k setkání, společnému prožitku a upevnění vztahů mezi námi všemi. 

Během letních prázdnin plánujeme také dokončení elektroinstalace v budově 

mateřské školy, abychom dětem a personálu zajistili moderní a bezpečné zázemí 

odpovídající současným standardům.  

Na podzim nás pak čekají volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. 

Vyzývám všechny občany, aby se těchto voleb zúčastnili a využili svého práva 

rozhodovat o budoucnosti naší země.  

                                                                                               Váš starosta                                                                                                                           
 

 

Deník zastupitelstva 
 

  

Přinášíme Vám ve stručnosti přehled usnesení zastupitelstva obce za období od prosince 

2024 do června 2025. Podrobnější přehled ve formě zápisů ze zastupitelstva jsou 

k nahlédnutí v kanceláři starosty obce.    

 

Zasedání zastupitelstva obce Hoštice-Heroltice č. 25 ze dne 17. 12. 2024 

 

Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice schvaluje za ověřovatele zápisu o průběhu 

25.zasedání zastupitelstva obce konaného dne 17.12.2024 paní Mgr. Danu Štolfovou a 

pana Ing. Tomáše Hlaváčka. 

 

Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice: 

- navržený program 25. zasedání zastupitelstva obce Hoštice-Heroltice konaného dne 

17. 12. 2024 

- schvaluje pro rok 2023 neinvestiční transfer v částce 10 000,- Kč jako výtěžek z 

loterií a jiných her pro TJ Hoštice-Heroltice 

- schvaluje závazné ukazatele rozpočtu obce Hoštice-Heroltice na rok 2023 a 

střednědobý výhled na roky 2024 a 2025 dle přílohy na paragrafy  

- Heroltice souhlasí s novostavbou rodinného domu na pozemku p. č. 1311 a 36/20 

k.ú. Heroltice, také s napojením na splaškovou kanalizaci a s vodovodní přípojkou 

- souhlasí s napojením dešťových vod ze střechy rodinného domu č 57 v k. ú. 

Hoštice přes retenční nádrž do dešťové kanalizace 

- schvaluje změny „Všeobecných obchodních podmínek dle čl. VII. odst. 3 smlouvy 

o spolupráci při zajištění zpětného odběru a zařazení místa zpětného odběru do 

obecního systému odpadového hospodářství“ 
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- schvaluje finanční dar pro organizace a spolky pro rok 2025 ve výši: a)  150 000,- 

Kč pro TJ Hoštice-Heroltice, z toho pro oddíl stolního tenisu 40 000,- Kč; b)   1 

000,- Kč pro Český svaz včelařů, základní organizace Ivanovice na Hané; c)    15 

000,- Kč pro SDH Hoštice-Heroltice; d)    5 000,- Kč pro Klub Paprsek – Asociace 

rodičů a přátel zdravotně postižených dětí; e)    20 000,- Kč pro Římskokatolickou 

farnost Hoštice na Hané 

- schvaluje neinvestiční příspěvky pro rok 2025 následovně: a) 600 440,- Kč pro ZŠ 

Hoštice-Heroltice b) 445 000,- Kč pro MŠ Hoštice-Heroltice c) 6 500,- Kč pro 

MAS Vyškovsko 

- schvaluje pro rok 2025 neinvestiční transfer v částce 10 000 Kč jako výtěžek z 

loterií a jiných her pro TJ Hoštice-Heroltice 

- schvaluje závazné ukazatele rozpočtu obce Hoštice-Heroltice na rok 2025 a 

střednědobý výhled na roky 2026 a 2027 dle přílohy na paragrafy. Rozpočet obce 

se schvaluje takto: Celkové příjmy rozpočtu 30 080 040 Kč. Celkové výdaje 

rozpočtu 30 080 040 Kč 

- schvaluje rozpočet Mateřské školy Hoštice-Heroltice na rok 2025 včetně 

střednědobého výhledu na roky 2026 až 2028 

- schvaluje plán inventur na rok 2025 

- schvaluje přílohu k pachtovní smlouvě č. 1827/2014  

- schvaluje dodatek č. 6 ke smlouvě "Nakládání s nebezpečnými a ostatními 

složkami komunálního odpadu a elektrozařízením č. 17030134" 

- schvaluje dodatek č. 7 ke Smlouvě 17030014 o zajištění nakládání s odpady.  

- schvaluje Smlouvu o dílo "Oprava místních komunikací Hoštice Heroltice“ 

- schvaluje ceník Kulturního domu od 1. 1. 2025 

 

Zasedání zastupitelstva obce Hoštice-Heroltice č. 26 ze dne 25.2.2025 

 

Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice schvaluje za ověřovatele zápisu o průběhu 26. 

zasedání zastupitelstva obce konaného dne 25. 2. 2025 paní Alenu Kolkopovou  a pana 

Josefa Mrnuštíka. 

 

Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice: 

-  schvaluje navržený program 26. zasedání zastupitelstva obce Hoštice-Heroltice 

konaného dne 25. 2. 2025  

- schvaluje kanalizační přípojku pro KN 283/19 v k.ú. Heroltice. Veřejná část 

kanalizační přípojky v délce 2,34 m bude ukončena revizní plastovou šachtou. 

Veškeré náklady na zřízení veřejné části kanalizační přípojky bude hradit majitel 

nemovitosti v cenách, které budou uvedeny v objednávce prací  

- souhlasí s umístěním vodoměrné šachty na obecním pozemku parc. č. 851/1 k. ú. 

Heroltice  

- deleguje v souladu s ustanovením par. 84 odst. 2 písm. f) zákona č. 128/2000 Sb. O 

obcích ve znění pozdějších předpisů pana Mgr. Jana Knápka Ph.D. jako zástupce a 

paní Mgr. Danu Štolfovou jako náhradníka tohoto zástupce pro případ jeho nemoci 

nebo pracovního zaneprázdnění k zastupování obce Hoštice-Heroltice na valné 

hromadě společnosti Vodovody a kanalizace Vyškov, a.s. IČO 49454587, konané 
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dne 29. 5. 2025  

- schvaluje v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. e) zákona č. 128/2000 Sb., o 

obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, změny stanov obchodní 

společnosti Vodovody a kanalizace Vyškov, a.s., se sídlem Brněnská 410/13, 

Vyškov Město, 682 01 Vyškov, IČ 49454587, které tvoří přílohu tohoto usnesení  

- souhlasí se stavbou pro bydlení v rodinném domě, o dvou nadzemních podlažích, 

se šikmou valbovou střechou na pozemku 1130/4 k. ú. Heroltice. Příslušenství 

rodinného domu tvoří stavba související – přízemní stavba garáže s dílenským 

koutem, skladem sezónních potřeb, stavba bude z části podsklepena pro využití 

jako sklad ovoce a zeleniny. Se stavbou rodinného domu souvisí i stavby 

zpevněných pochůzných a pojezdových ploch, včetně sjezdu, domovní rozvody 

vody, domovní rozvody plynu, NN, splaškové kanalizace, dešťové kanalizace, 

akumulační jímky na dešťovou vodu, vsakovacího zařízení, částí oplocení  

- souhlasí s rozšířením vjezdu na pozemku č. 169/27 v k. ú. Heroltice. Rozšíření o 24 

m2 bude provedeno ze zámkové dlažby  

- schvaluje hromadnou licenční smlouvu o veřejném provozování č. 

VP_2025_29676 mezi obcí Hoštice-Heroltice a OSA – Ochranný svaz autorský 

pro práva k dílům hudebním, z.s. IČ: 63839997 a pověřuje starostu obce jejím 

podpisem 

- schvaluje aktualizaci „Směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 

obcí Hoštice-Heroltice" 

- deleguje v souladu s ustanovením § 84, odst. 2, písm. f) zákona č. 128/2000 Sb., o 

obcích, ve znění pozdějších předpisů, pana Luďka Kolkopa jako zástupce a pana 

Ing. Tomáše Hlaváčka jako náhradníka tohoto zástupce pro případ jeho nemoci 

nebo pracovního zaneprázdnění, k zastupování obce Hoštice-Heroltice na valné 

hromadě akciové společnosti RESPONO, a.s., IČ 49435612, která se bude konat 

dne 17.6.2025  

- schvaluje Smlouvu o příspěvku na spolufinancování sítě sociálních služeb ORP 

uzavřenou mezi obcí Hoštice-Heroltice a městem Vyškov, celková výše příspěvku 

činí 43 000 Kč a pověřuje starostu obce jejím podpisem  

- schvaluje a pověřuje starostu obce Hoštice-Heroltice k rozhodnutí o provedení 

rozpočtového opatření s maximálním navýšením rozpočtových výdajů pro rok 

2025 o částku 50 000,- Kč 

 

Zasedání zastupitelstva obce Hoštice-Heroltice č. 27 ze dne 25.3.2025 

 

Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice schvaluje za ověřovatele zápisu o průběhu 27. 

zasedání zastupitelstva obce konaného dne 25. 3. 2025 pana Vlastimila Provazníka a pana 

Mgr. Jana Knápka Ph.D.  

 

Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice: 

- schvaluje navržený program 27. zasedání zastupitelstva obce Hoštice-Heroltice 

konaného dne 25.3.2025  

- schválení změnového listu č. 1 

Změna je předložena na základě ustanovení §222 odst. 6 zákona č. 134/2016 Sb., v 
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platném znění: Změny jsou vyvolány nepředvídatelnými skutečnostmi, které nebyly dříve 

známy a byly zjištěny až v průběhu provádění prací.   

Popis a odůvodnění změn: 1- Řízený protlak hlavního řádu stoky A Na stoce A od šachty 

SŠA2 po šachtu SŠA4 bude realizace hlavního řádu kanalizační stoky provedena 

metodou řízeného protlaku.  

Popis a odůvodnění změn: 2- Posunutí čerpací stanice 2 Místní poměry projektované 

lokace ČS2, byly složité v kontextu blízkých objektů, u kterých hrozilo statické narušení 

vzhledem k hloubce založení. Bude provedeno posunutí o cca. 10 m směrem proti toku 

stoky C-1. Toto posunutí na stejném pozemku nám umožní dostatečné oddálení od 

přilehlých objektů.  

- schválení změnového listu č. 2  

Změna je předložena na základě ustanovení §222 odst. 6 zákona č. 134/2016 Sb., v 

platném znění: Změny jsou vyvolány nepředvídatelnými skutečnostmi, které nebyly dříve 

známy a byly zjištěny až v průběhu provádění prací.  

-  schvaluje smlouvu o Dílo s ELMATMONT s.r.o. , na výměnu veřejného osvětlení 

s výbojkou za LED veřejné osvětlení, dle cenové nabídky, která je nedílnou 

součásti této smlouvy. O výběru zhotovitele v zakázce malého rozsahu „Výměna 

veřejného osvětlení s výbojkou za LED veřejné osvětlení“ jehož nabídka byla dne 

25.2.2025 na 26. zasedáním Zastupitelstva obce posouzena a vyhodnocena jako 

nejvýhodnější  

- souhlasí s převedením kladného výsledku hospodaření Mateřské školy Hoštice-

Heroltice za rok 2024 v částce 32 543,97 Kč do rezervního fondu Mateřské školy  

- schvaluje smlouvu o Zpracování technické projektové dokumentace pro provedení 

stavby (DPS) a zpracování projektantského rozpočtu a neoceněného výkazu výměr 

a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy 

- schvaluje obecně závaznou vyhlášku obce, kterou se zrušují některé obecně 

závazné vyhlášky 

- souhlasí: a) s návrhem trati rychlostní zkoušky „Hlubočanská-Ivanovická brána“. 

b) s průjezdy katastrem obce Hoštice-Heroltice z důvodu vedení rychlostní 

zkoušky, přejezdu a objízdné trasy; c) s užitím účelových komunikací v katastrech 

obce Hoštice-Heroltice; d) s povolením zvláštního užívání komunikací a úplnou 

uzavírkou komunikací na trati rychlostní zkoušky v katastrech obce Hoštice-

Heroltice; e) s přechodnou úpravou provozu, s umístěním dočasného dopravního 

značení na pozemcích ve vlastnictví obce Hoštice-Heroltice 

- souhlasí: a) s návrhem trati shakedownu-testovací jízda soutěžících posádek před 

rally. b) s průjezdy katastrem obce Hoštice-Heroltice z důvodu vedení trati 

shakedownu a vedení trasy příjezdu na start shakedownu; c) s užitím účelových 

komunikací v katastrech obce Hoštice-Heroltice; d) s povolením zvláštního užívání 

komunikací a úplnou uzavírkou komunikací na trati rychlostní zkoušky v 

katastrech obce Hoštice-Heroltice; e) s přechodnou úpravou provozu, s umístěním 

dočasného dopravního značení na pozemcích ve vlastnictví obce Hoštice-Heroltice  

- schvaluje  Dodatkem č. 1 ke Smlouvě o dílo kde se upravuje rozsah plnění 

předmětu díla uvedený v ustanovení Článku II. – Předmět díla, odst. 2.1 až 2.3 a 

dále dle odst.  2.4 Smlouvy o dílo uzavřené dne 27. 9. 2023se na návrh zhotovitele 

a na základě odůvodnění uvedeném ve Změnovém listu č. 2 upravuje takto:   
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Výměna nevhodné zeminy pro zásyp výkopu kanalizace v místní komunikaci - 

dotčené stavební objekty SO 01 stoka A, SO 01 stoka B: · v rámci výstavby 

splaškové kanalizace na stoce A v místní komunikaci úsek od šachty SŠA5 po 

SŠA11 a na stoce B, vyvstal problém s nevhodností části výkopku cca 50 % pro 

zpětné použití jako zásypu. Tato nevhodná zemina nemá vhodné vlastnosti pro 

zásyp a musí být odvezena na skládku. Náhradou je nákup a dovoz zeminy pro 

zásyp vhodné. Změna je nutná z důvodu bezvadného provedení díla. Navrženým 

opatřením dojde ke zvýšení celkové ceny stavby o částku 330 638,52 Kč (bez 

DPH), tj. 400 072,61 Kč (vč. 21 % DPH). Podrobnosti jsou uvedeny ve Změnovém 

listu č. 2 a příloze 1-rozpočet změny. 

- souhlasí s projektovou dokumentací na akci „Sklad zahradního nářadí Hoštice, 

parc.č. 1232/7“ v k.ú. Hoštice, pro stavební povolení 

 

Zasedání zastupitelstva obce Hoštice-Heroltice č. 28 ze dne 22.4.2025 

 

Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice schvaluje za ověřovatele zápisu o průběhu 28. 

zasedání zastupitelstva obce konaného dne 22. 4. 2025 pana Ing. Tomáše Hlaváčka a paní 

Alenu Kolkopovou.  

 

Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice: 

-  schvaluje navržený program 28. zasedání zastupitelstva obce Hoštice-Heroltice 

konaného dne 22. 4. 2025 

- schvaluje projektovou dokumentaci vodovodní přípojky pro RD č. p. 147 v 

Herolticích z materiálu LDPE 40 d 32 x 4,0 mm, SDR11 v délce 0,8 m. Přípojka se 

napojí navrtávacím pasem do stávajícího vodovodního řadu z PVC DN80mm na 

pozemku p. č. 169/24. Přípojka bude provedena výkopem v hloubce 1,3 m. 

Stavbou bude dotčena zatravněná plocha. Povrchy budou uvedeny do původního 

stavu 

- schvaluje projektovou dokumentaci na vodovodní přípojku pro RD č. p. 120 v 

Herolticích z materiálu LDPE 40 d 32 x 4,0 mm, SDR11 v délce 11 m. Přípojka se 

napojí navrtávacím pásem do stávajícího vodovodního řadu z PVC DN80mm na 

pozemku p. č. 169/24. Přípojka bude provedena výkopem v hloubce 1,2 m a 

vtažena do chráničky z HDPE DN50. Stavbou bude dotčena zatravněná plocha, 

silnice a chodník. Po dokončení prací bude položen nový kryt vozovky, proto 

investor zapraví rýhu v komunikaci pouze štěrkem hutněným po vrstvách 

- schvaluje projektovou dokumentaci na napojení RD č. p. 157 v Herolticích na 

veřejný vodovod. Vodovodní přípojka bude provedena z LDPE PE40 d32 x 4,4 a 

bude ukončena ve vodoměrné šachtě před RD na pozemku parc. č. st.88/1.  

- schvaluje předložený záměr společnosti CETIN uskutečnit na území obce Hoštice-

Heroltice výstavbu optické sítě umístěním podzemního či nadzemního vedení, 

jednorázově či po jednotlivých etapách. Zastupitelstvo obce Hoštice-Heroltice 

schvaluje, že součet jednorázových úplat, které společnost CETIN bude dle smluv 

o zřízení služebnosti nebo smluv o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti povinna 

zaplatit obci za zřízení služebností k nemovitým věcem ve vlastnictví obce pro 

zajištění práv společnosti CETIN užívat nemovité věci ve vlastnictví obce Hoštice-
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Heroltice k umístnění a provozování podzemního či nadzemního vedení nebude 

vyšší než 10 000 Kč 

- schvaluje kanalizační přípojku pro st. KN 41 v k. ú.. Heroltice  

- schvaluje Rozpočtové opatření č. 3/2025 

 

 

Volby do Poslanecké sněmovny  
 

Oznámení o konání voleb do Poslanecké sněmovny 3. 10. a 4. 10. 2025 v Obřadní 

místnosti Obecního úřadu Hoštice-Heroltice. 

 

 

 

Jak je to s těmi odpady?  
 

 
ROK 2024 – obec Hoštice-Heroltice 

Příjmy od občanů:          360 000 Kč 

Příjem za vytřízený odpad:        165 000 Kč 

Výdaje vynaložené za svoz odpadů:       730 000 Kč 

 

 

Podařilo se nám za rok 2024 získat zpět 165 000 Kč na vytříděném odpadu, je to 

stejná částka jako v roce 2023. Za to jsme se pohoršili ve výdajích na svoz odpadů, a to o 

více než 150 000 Kč. Stejně tak dochází opakovaně k přeplňování nádob na komunální 

odpad. Svozová firma není povinna vyvážet odpady umístěné mimo popelnice a nad 

rámec jejich objemu nebo popelnice bez známky! 

 Navíc toto přeplňování nádob stojí obec nemalé peníze z rozpočtu obce. Pokud 

chceme platit za svoz a úklid odpadu i do budoucna přijatelné ceny, prosíme důsledně 

třiďme, využívejte kontejnery pro tříděný odpad, které jsou v naší obci na několika 

místech, nově i obecního úřadu, využívejme kontejner na bioodpad, který je umístěn 

vedle pošty, každoročně po celou dobu zahrádkářské sezóny. Žít v upraveném prostředí je 

cíl nás všech. 
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DĚKUJEME, ŽE TŘÍDÍTE!  

 

BIOODPAD 

 

Do kontejneru na bioodpad v žádném případě nepatří větve a dřevo, takový kontejner ve 

svozovém dvoře nepřijmou.  

S účinností od 1. března 2025 vstoupila v platnost novela zákona č. 201/2012 Sb.,o 

ochraně ovzduší, konkrétně zákon č. 42/2025 Sb. Tato legislativní úprava jednoznačně 

zakazuje pálení bioodpadu na otevřeném ohni za účelem jeho likvidace. Zákaz se 

vztahuje na činnosti, jako je pálení listí, trávy a další biomasy na zahradách. 

Spalovat suché dřevo na otevřeném ohni k úpravě potravin nebo k rekreačním 

účelům je povoleno. 

Kam s bioodpadem? 

Běžný bioodpad ze zahrad jako jsou listí, trávy, plevel, květiny, spadané ovoce patří do 

kontejneru na bioodpad, který je zprovozněn každý rok na začátku zahrádkářské sezóny a 

je umístěn vedle provozovny České pošty v Hošticích.  

Kořeny a větve stromů, keřů a ostatní větší dřeviny patří do sběrných dvorů: 

VYŠKOV - Cukrovarská 486/16 vjezd z ulice Brněnská 

Provozní doba: 

Úterý: 8,00 – 17,00 

Čtvrtek: 8,00 – 17,00 

Pátek:  8,00 – 15,00 

Sobota: 7,00 – 13,00 
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IVANOVICE NA HANÉ - Husova 27 

Provozní doba: 

Pondělí:  13,00 – 18,00 

Středa:  13,00 – 18,00 

Sobota:    8,00 – 12,00 

 

DESATERO pravidel využívání sběrného dvora RESPONO, a.s.: 

1) Registrace a předložení občanského průkazu správci sběrného dvora 

2) Uposlechnout obsluhu sběrného dvora 

3) Vhodit odpad do nádoby, která je k tomu určená 

4) Netřídit odpad u kontejnerů 

5) Nevykládat odpad mimo nádoby 

6) Přivézt jen omezené množství odpadu 

7) Starý nábytek rozložit předem 

8) Vyložit odpad do kontejneru vlastními silami 

9) Být trpělivý a slušný 

10) Když si nevím rady, zeptám se obsluhy 
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Tříkrálová sbírka 
 

          Už tradičně v lednu v naší obci 

proběhla Tříkrálová sbírka. Chodilo 

se ve dvou skupinkách a celkem bylo 

vybráno za celou obec Hoštice-

Heroltice 26 690  Kč, což je ještě 

více, než v loňském roce, kdy byla 

vybraná částka rekordní  za celou 

dobu konání této sbírky v naší obci.  

Velice děkujeme za vaše 

příspěvky a také koledníkům, kteří si 

v tyto dny našli čas a mohla se tak 

sbírka uskutečnit, tak jak jsme byli 

zvyklí. 

 

 

Vítání občánků 
   

V sobotu 12. 4. 2025 se v  obřadní místnosti obecního úřadu Hoštice-Heroltice 

konalo vítání našich nových občánků 

 

Marek Wachtel 

Jaroslav Drbal 

Ondřej Drbal 

Maxim Kučírka 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Našim nejmladším občánkům i jejich rodinám přejeme hodně zdraví, štěstí a 

spokojenosti. 
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BULLETIN 
ZÁKLADNÍ  ŠKOLY HOŠTICE -HEROLTICE➢  

 

NOVÉ WEBOVÉ STRÁNKY ŠKOLY 

Dovolujeme si upozornit, že od června naše škola přechází na nové webové stránky: 

zshosticeheroltice.cz. „Starý“ web přestane fungovat během prázdnin. Nové webovky 

budeme postupně ladit. Děkujeme za pochopení. 

 

Š K O L N Í  A K C E  V E  D R U H É M  P O L O L E T Í  

SPOLEČNÉ BRUSLENÍ 

Předposlední den před pololetním vysvědčením jsme vyrazili za pohybem na zimní stadion 

ve Vyškově. Měli jsme celou ledovou plochu zamluvenou jen pro sebe, a tím pádem i dost 

prostoru pro první krůčky na ledě. Děti se rozdělily na úplné začátečníky a zkušenější bruslaře, 

aby si klouzání užil každý dle svých možností. Ti, co byli poprvé, se učili základy s pomocí 

hrazdy, ostatní závodili, projížděli slalomem nebo jen tak kroužili stadionem. Hodina utekla 

jako voda v Hané, kolem které jsme 

procházeli, a už jsme museli pracně 

oděnou výstroj zase sundávat. Tam i zpět 

jsme cestovali linkovým autobusem a vše 

klaplo podle plánu. Společné bruslení se 

nám natolik zalíbilo, že jsme se domluvili 

zopakovat si vydařenou akci na podzim. Za 

pomoc s doprovodem, asistenci při 

obouvání bruslí, dohledem a vedením dětí 

děkujeme p. Šavelkové, p. Šiškové a p. 

Havlíčkové.  
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DEN NARUBY 

Na Den učitelů si naši žáci tradičně vyzkoušeli, jaké to je stát za katedrou a vést vyučovací 

hodinu. Domluvili jsme se předem, kterých předmětů se kdo ujme, a děti si pak samy 

vymyslely náplň výuky. Někdo si připravil test, jiný experiment nebo povídání na nějaké téma. 

Zájem byl velký a my doufáme, že jednou někdo z našich žáků nastoupí na naše místo a hrdě 

půjde ve stopách Jana Ámose Komenského. 

 

 

ZAZPÍVEJ, SLAVÍČKU A RECITAČNÍ SOUTĚŽ 

Po dvou odkladech kvůli velké nemocnosti konečně proběhlo školní kolo pěvecké 

soutěže „Zazpívej, slavíčku“. Děti si samy vybraly píseň, kterou mají rády, a doma ji pak 

s rodiči nacvičily. Školního kola se v rámci dvou kategorií zúčastnilo 16 dětí: šest z dolní třídy 

(I. kategorie) a 10 z horní (II. kategorie). Porotu vytvořili učitelé naší školy, jako poradní hlas 

posloužilo hlasování dětí. 

V I. kategorii mladších žáků zvítězili dva chlapci, Jan Knápek a Michal Šiška, druhá byla Marie 

Vlčková a třetí Denisa Navrátilová. Ve II. kategorii první místo společně obsadili Kristýna 

Iránková a Ondřej Šiška, na druhém místě se umístila Sandra Blažková a bronz obsadila 
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Anežka Vlčková. Pořadí bylo ovšem velmi těsné, neboť všechny výkony byly vydařené a 

nejednou nás jejich procítěnost chytla za srdíčko. 

Po úspěšné pěvecké soutěži jsme si vyzkoušeli soutěž v přednesu básní. Děti si připravily 

básničku nejprve pro třídní kolo a za týden ji přednesly v kole školním. Nejlepší recitátoři byli 

odměněni, ovšem pochvalu si zaslouží všichni. A podstatné nejsou ceny, nýbrž prohloubení 

vztahu k našemu krásnému rodnému jazyku. 

 

VÝTVARNÉ DÍLNY VE ŠKOLE 

Ve středu 2. dubna se uskutečnilo velikonoční tvoření v rámci vyučovacích hodin výtvarné 

výchovy. Akce se opět velmi zdařila a spokojené děti si odnesly výrobky připravené na 

Velikonoce. Další dílna proběhla začátkem května rovněž v rámci výtvarné výchovy a jejím 

cílem bylo zhotovení přáníčka ke Dni matek. 
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DNY PREVENCE 

PRVNÍ POMOC: Už podruhé k nám do 

školy zavítaly záchranářky Vlasta 

Vařeková a Karolína Malá 

s přednáškou o první pomoci. Děti si 

kromě zopakování základních informací 

vyzkoušely masáž srdce, obvazování 

rány či zakrytí kamaráda 

termoizolační fólií. 

 

HASIČI: Na Den dětí nám připravili zajímavý 

program hasiči. Převedli svou výstroj a 

vybavení hasičského vozidla značky Scania. 

Děti si mohly vyzkoušet dýchací masku, 

hasičskou helmu, potěžkat hydraulické nůžky 

a hydraulický rozpínák nebo podržet stříkající 

hadici. Na závěr nechyběla oblíbená pěna a 

hodně radosti způsobila i vodní opona (a pak 

rychle do družiny se osušit). 

 

  

SPORTOVNÍ SOUTĚŽE 

MCDONALD´S CUP: Jakmile to počasí dovolilo, trénovali jsme během odpolední družiny na 

další ročník oblíbeného fotbalového turnaje. Naši malí fotbalisté si rovněž užili trénink se 

zkušeným trenérem mládeže, a ačkoliv ani tentokrát z Komořan nepřivezli medaile, zaslouží si 

naše uznání za to, že bojovali do poslední minuty. Sedmé místo je také místo a každá 

zkušenost se počítá.  

HOŠTICKÁ ŠTAFETA: V pátek 23. května jsme uspořádali I. ročník závodu „Hoštická jarní 

štafeta“. V tomto premiérovém ročníku jsme si pozvali závodníky ze ZŠ Ivanovice na Hané. 

Závodilo se ve dvou kategoriích: 1.-3. ročník a 4. a 5. ročník. Osmičlenné štafetové družstvo 
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muselo uběhnout zhruba 90metrovou oválnou dráhu. Všichni nominovaní běžci ukázali 

obrovské nasazení a sportovní klání nakonec dopadlo nerozhodně: v I. kategorii mladších žáků 

vyhráli hosté z Ivanovic, ve II. domácí Hoštice-Heroltice. Po závodech jsme utužovali družbu 

obou škol různými soutěžními aktivitami. Těšíme se zase za rok, kdy už pozveme více škol 

z okresu. 

 

 

VYSTOUPENÍ V KULTURNÍM DOMĚ 

DEN MATEK: V neděli 11. května naši žáci a děti z mateřské školy zazpívali, zarecitovali a 

zatančili všem maminkám ke Dni matek. Hodinový program sledoval nabitý kulturní dům a my 

jsme moc rádi, že jsme mohli svým vystoupením přispět ke sváteční náladě tohoto 

významného dne. 

DEN SENIORŮ: Pár dní po besídce ke Dni matek byli naši žáci pozváni opět do KD, aby 

obohatili program každoročního Setkání seniorů. 
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ŠKOLNÍ VÝLET 

Na letošní školní výlet jsme se vydali za zvířaty do KOVOZOO ve Starém Městě. Počasí přineslo 

hodně slunce, ale areál naštěstí skýtal dostatek stromů a příjemných zákoutí. Kromě spousty 

železných zvířat jsme viděli i pár živých v přidruženém teráriu. Po zajímavém výkladu a 

pochování agamy jsme unaveni vyrazili zpět do Hoštic. 

 

 

ZÁVĚREČNÉ VYSVĚDČENÍ 

V tomto školním roce bude vysvědčení předáno v pátek 27. června. Po dvou měsících 

odpočinku začne nový školní rok, a to v pondělí 1. září. Přejeme všem našim žákům krásné 

prázdniny se spoustou slunce a bez školních povinností. Rodičům vydařenou dovolenou a 

hodně příjemných letních dnů. V září všichni na viděnou ! 

Bulletin ZŠ Hoštice-Heroltice 6/ 2025 © Tomáš Havlíček 
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Co nového se událo v naší MŠ… 
  

Další školní rok 

utekl jako voda a s 

blížícím se létem přichází 

i čas ohlédnout se za tím, 

co všechno jsme společně 

prožili. Máme za sebou 

další dny, týdny, měsíce 

objevování, získávání 

nových zkušeností a 

dovedností. Každý den 

přinesl nové výzvy, které 

děti zvládaly s velkým 

odhodláním a vytrvalostí.  

Každé dítě ušlo od září 

obrovský kus cesty. Učili 

jsme se navzájem 

spolupracovat, 

respektovat jeden druhého, pomáhat si.   

Během celého školního roku jsme pro děti připravili řadu různorodých aktivit, 

které zpestřily jejich každodenní pobyt ve školce a přinesly jim spoustu nových zážitků, 

zkušeností i radosti.  

Každý měsíc byl něčím výjimečný a přinesl nové příležitosti k poznávání i 

oslavám. Se zimou jsme se rozloučili již naším tradičním zvykem. Společně jsme vyrobili 

Morénu z přírodních materiálů, kterou jsme pak s dětmi vyprovodili z naší školky, aby 

jaro mohlo přijít v plné síle. S prvními slunečními paprsky jsme se začali zaměřovat na 

proměny v přírodě. Pozorovali jsme, jak raší první květiny, poslouchali zpěv ptáků a učili 

se poznávat jarní rostliny. Děti sázely 

semínka a pečovaly o malé rostlinky na 

okenních parapetech. 

S příchodem jara jsme oslavili 

Velikonoce, které nám zpestřila výroba 

kraslic, jarních dekorací a také tradiční 

velikonoční tvoření. Vyprávěli jsme si o 

různých velikonočních zvycích.  

Na konci dubna jsme si užili 

veselou slavnost čarodějnic a čarodějů, 

kdy si děti vyrobily své vlastní 

čarodějnice, plnily čarodějné úkoly a 

opekli jsme si i špekáčky. 

V květnu jsme s velkou radostí 

oslavili Den matek. Děti se na tento den 

poctivě připravovaly – s nadšením 
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nacvičovaly písničky, básničky, které s 

láskou věnovaly právě svým maminkám. 

Vyráběly také přáníčka, které jim s 

hrdostí předaly při tomto slavnostním 

odpoledni. Maminky si mohly užít 

vystoupení svých dětí, které se snažily ze 

všech sil, aby jim udělaly radost.  

Závěr školního roku patří tradičně 

slavnostnímu rozloučení s našimi 

předškoláky, kteří se po prázdninách 

vydají na svou další velkou cestu – do 

školy. Tento okamžik je pro nás všechny 

vždy velmi dojemný, jelikož víme, že z 

malých dětí, které k nám před lety poprvé 

vstoupily s batůžkem, nejistým krokem a 

pohledem, vyrostli samostatní, zvídaví a 

šikovní školáci, kteří jsou připraveni na 

nová dobrodružství.  

Na závěr chceme popřát všem 

čtenářům, dětem i rodičům klidné, 

slunečné a pohodové léto plné 

společných zážitků, radosti a odpočinku. Těšíme se na viděnou v novém školním roce. 

 

kolektiv MŠ 
 

 

Přednáška Cestuj za Kačku 
 

V naší obci se konala poutavá 

přednáška s názvem „Cestuj za Kačku!, 

která přilákala spoustu milovníků 

cestování z různých koutů celé České 

republiky, ale i ty, kteří se jen chtějí 

dozvědět jak objevovat svět  

i s velmi omezeným rozpočtem. 

Přednášející cestovatelka Kačka 

se podělila o množství praktických tipů, 

rad a zkušeností, jak cestovat chytře, 

levně a přitom neztratit nic z kouzla 

poznávání nových míst. Akce proběhla 

v přátelské atmosféře a inspirovala mnohé z nás k plánování vlastních cest. 
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SDH Hoštice-Heroltice  
   

Přestože počasí některé dny stále připomíná spíše duben, je už červen a s ním i 

další vydání Zpravodaje. Připomeňme si tedy události od minulého vydání.  

Jako již tradičně na začátku ledna proběhla valná hromada sboru a na konci února 

také valná hromada okrsku Moravské Prusy, která se tento rok konala u nás. Kromě 

valných hromad proběhla v březnu ještě schůze výboru. Začátkem dubna se sešla 

zásahová jednotka ke krátké přípravě. Začátkem května proběhla hasičská pouť 

v Dětkovicích a tradičně v den státního svátku 8. května se uskutečnily okrskové závody 

v Topolanech. V pátek 30. června proběhla ve spolupráci s místní základní školou 

prezentace požární techniky, s možností si pořádně prozkoumat velké hasičské auto, 

seznámit se s jeho vybavením a na závěr byla připravena pěna. 

Mladí hasiči se v tomto pololetí pravidelně scházejí v pondělí odpoledne. Z již 

dříve zakoupeného materiálu se postupně vyrábí potřebné vybavení pro jejich trénování. 

Nejnověji se vyrábí kladina, na které budou trénovat běh na 60 m s překážkami.  

Z mimořádných událostí na území obce lze zmínit tragickou dopravní nehodu 

traktoru, která se stala 16. dubna na silnici I/47 mezi Herolticemi a Topolany, kdy řidič 

po zdravotní indispozici sjel mimo vozovku. Přes veškerou snahu záchranářů, během 

transportu do nemocnice svým zraněním podlehl. Další dvě události jsou evidovány na 

dálnic D1 a to 4. května zahoření výfuku dodávky na km 232 a 7. června únik provozních 

kapalin z osobního automobilu na km 234,5, obě události ve směru na Kroměříž. K žádné 

z těchto událostí nebyla naše jednotka povolána. 

Co se týče plánů na další období, tak koncem měsíce června proběhne školení a 

cvičení pro členy zásahové jednotky a v podzimních měsících plánujeme další ročník 

Drakparády.  

Závěrem mi dovolte popřát Vám příjemné prožití prázdnin a času dovolených. 

 

za SDH   Jan Knápek 

 

TJ Hoštice-Heroltice  
 

Oddíl kopané 

 

Zhodnocení jarní části sezony 2024/2025 A-Týmu: 

 

A - tým zahájil přípravu na jarní část sezony 2024/2025 ve středu 15.1.2025. Tým 

vedený trenérem Salajkou a hrajícím asistentem Janem Hromkem, trénoval v domácích 

podmínkách.  

Výběhy hráči absolvovali v okolí Hoštic - Heroltic, práce s míčem probíhala na 

hřišti s umělým povrchem v areálu fotbalového hřiště. 

18.1.2025 se konal první fotbalový ples v našem Kulturním domě, který sklízel spokojené 

ohlasy z řad široké veřejnosti.  

Ples proběhl pod taktovkou Martina Bednáře, kterému patří velký dík za veškerou 
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organizaci plesu. Do pořadatelství a výpomoci se zapojili i hráči A + B týmu. Pro velký 

úspěch je předpoklad pořádání plesu i v roce 2026. 

A - tým v zimní přípravě sehrál čtyři přípravná utkání.  Dne 15.2. s Nezamyslicemi 

(UT Chropyně) výhra 7:3, 22.2 s Otaslavicemi (UT Vyškov) výhra 6:0, 1.3. s Nesovicemi 

(UT Kyjov) remíza 5:5 a 8.3. s Chropyní (UT Chropyně) prohra 9:1. 

V zimní přestávce se do A - týmu podařilo přivést 5 nových posil. Není nutné snad 

ani dodávat, jak v dnešní době je těžké shánět kvalitní fotbalisty, kteří mají zájem hrát.  

Velkou roli u těchto posil hrál Jan Hromek, který svými kontakty dokázal do Hoštic - 

Heroltic přivést kvalitní hráče.  

Z Vyškova do našeho klubu přišlo trio mladých nadějných hráčů a to Radek Šenk, 

Jan Wachtel a Ondřej Zajíček. Tyto příchody jsou o to cennější, že všichni tři mají vztah 

ke klubu, protože své kariéry zahajovali v mládežnických týmech právě v Hošticích - 

Herolticích.  

Čtvrtý příchozí byl kvalitní útočník Jiří Růžička. Ostřílený střelec, který střílel góly 

mnoho let v Rakousku. V průběhu jarní části si bohužel, vážně zranil koleno. Poslední, 

kdo do našeho klubu přišel, byl brankář Marek Fürst. Ten zkvalitnil důležitý post v 

brance a dodával potřebnou kvalitu pro jarní záchranářské boje. 

Dne 22.3. proběhlo slavnostní otevření našeho nově zrekonstruovaného hřiště. Na 

tento okamžik se netrpělivě čekalo mnoho let. Konečně mají fotbalisté důstojné a kvalitní 

hřiště.  V tento slavnostní den se také odehrály dva zápasy. Nejdříve zahájili slavnostní 

výkop staří páni Hoštic - Heroltic, proti starým pánům z Chvalkovic na Hané. Poté 

následoval zápas našeho A - týmu, proti silným a ambiciózním Cetkovicím. Zápas 

skončil remízou 1:1. 
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V průběhu jarní části přišlo zlepšení, oproti podzimním výkonům. A - tým odehrál 

kvalitní zápasy. Je třeba zmínit např. domácí výhru s Tuřany 4:0, po bojovném výkonu 

výhru 0:2 v Drnovicích, domácí výhru 5:2 s Křenovicemi. Cíl do jarní části byl 

jednoznačný. Udržet pro Hoštice - Heroltice krajskou soutěž. V době uzávěrky schází 

dohrát poslední kolo. iž nyní ale víme, že i v příštím ročníku 2025/2026 se v Hošticích - 

Herolticích bude hrát krajská soutěž.  Ze soutěže nakonec sestupují, do okresních soutěží 

Drnovice a Svratka Brno B. Cíl byl splněn. Nyní je třeba si odpočinout a ještě více sil 

vrhnout do dalšího ročníku, aby se tým vyhnul záchranářským starostem. 

Nejlepšími střelci A - týmu jsou s osmi góly kanonýr a odchovanec klubu Zdeněk 

Hudec a Tomáš Husár. 

 

Zhodnocení jarní části sezony 2024/2025 B -Týmu: 

 

B - tým pod vedením trenéra Františka Přibylíka a vedoucího mužstva Vratislava 

Kocourka sehrál povedenou jarní část. Po podzimní části, kdy mělo na svém kontě 

pouhých sedm bodů, přišel na jaře obrat. Podzimní část byla ovlivněna - jednak tím, že B 

- tým postoupil a hrál kvalitnější, vyšší soutěž, než v loňském ročníku ( nyní 9.liga - 

bývalá III.třída).  A také tím, že A - tým v podzimní části neměl široký kádr. Po doplnění 

A -týmu novými hráči na jarní část, začali vypomáhat B - týmu zkušení fotbalisté jako 

Jiří Ignačák, Jaroslav Chmelař, Miloš Autrata, nebo Nathan Jared Topp. S kombinací 

mladých, dravých nadějných hráčů jako je Štěpán Štolfa, nebo Adam Kocourek vznikl 

solidní tým. 
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Vzhledem k loňské rekonstrukci hřiště, hrál B - tým na podzim všechny zápasy na 

hřištích soupeřů. Na jaře se role prohodily a B - tým sehrál všechny zápasy v Hošticích - 

Herolticích. V době uzávěrky zbývá sehrát poslední zápas sezony 2024/2025 a již nyní 

víme, že cíl který mělo vedení B - týmu byl splněn. 

B - tým se nyní nachází v klidném středu tabulky na 6.místě. Po odehrání 

posledního zápasu může tým skončit nejhůře na 7.místě.  V jarní části má  B - tým bilanci 

šesti výher, nula remíz a třech proher. Sehrálo velmi povedené a na góly bohaté zápasy. 

Za zmínku stojí výhra 6:1 s Bohdalicemi B, výhra 7:1 s Pustiměří, nebo výhra 4:0 s 

Dědicemi.  B - tým prohrál jen s prvními třemi týmy tabulky, které míří na postup do 

vyšší soutěže (Račice, Ivanovice na Hané, Švábenice). 

Oporou týmu byl v brance výborný František Blažek. Ofenzivu týmu táhl Adam 

Kocourek, Jan Kolář, popřípadě mladý, talentovaný Štěpán Štolfa z A - týmu. Nejlepšími 

střelci týmu jsou Štěpán Štolfa a Adam Kocourek s osmi brankami. Za nimi je v těsném 

závěsu Jan Kolář s branky sedmi. 

Nakonec z toho byla povedená a klidná sezona pro B - tým. Cíl pro sezónu 

2025/2026 je jasný. Hrát klidný střed tabulky a dávat příležitost hráčům, kteří nemají 

potřebné vytížení v A - týmu.  

Děkujeme fanouškům za podporu v sezoně 2024/2025 a těšíme se na ročník 

2025/2026, kde se jim budeme snažit dělat ještě větší radost. 

 

         Tomáš Hlaváček  

 

Setkání seniorů 
 

Tradiční setkání seniorů se 

uskutečnilo v pátek 16. května 

v kulturním domě v Herolticích. Na 

úvod všechny přítomné přivítal pan 

starosta a seznámil je s programem 

setkání. Potom následovalo 

vystoupení dětí z naší mateřské 

školy, které na pódiu vystřídaly děti 

z naší školy základní.  

Obě vystoupení byla velmi 

pěkně připravená a všechny 

přítomné potěšila. Na závěr 

rozdaly děti přítomným ženám 

květiny. 

 K tanci a poslechu hrála a 

zpívala paní ředitelka základní 
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školy alias YREN se svým doprovodem. Mnoho z přítomných toho využilo a zaplnilo 

taneční parket.  

Během celého setkání se podávalo pivo a víno, k občerstvení byly výborné řízky a 

ke kávě se podával tradiční valašský frgál. 

 Každý při příchodu dostal lístek do tomboly a na koho se usmálo štěstí, vyhrál 

některou z připravených cen.  

Celé setkání bylo velmi příjemné a doufám, že se příští rok zase v hojném počtu 

setkáme. 

Velké poděkování patří všem 

pracovníkům obce a zastupitelům, 

kteří se na zdárném průběhu 

podílely.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plánované společenské a kulturní akce  
 

V druhé polovině roku plánujeme další společenské a kulturní akce. Jejich přesný termín 

není uveden.  

 

- Drakiáda 

- Halloween 

- Rozsvícení vánočního stromečku 

- Adventní okýnka 

- 5.12. Mikuláš 

- Plesy  

- Divadlo 
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Noc kostelů 
 

V pátek 23. května se uskutečnil 

další ročník Noci kostelů, do které se letos 

zapojil i náš kostel. Pro návštěvníky byla 

připravena malá výstava fotografií, 

pohlednic a historických dokumentů, 

přednáška o historii naší farnosti.  

 Samozřejmostí byla možnost 

projít si celý kostel i včetně jinak 

nepřístupných míst. Byla otevřena věž 

kostela a tak se návštěvníkům naskytl 

neobvyklý pohled na naši obec. Pro 

zájemce byla také připravena malá 

ochutnávka tuzemských i zahraničních 

mešních vín, možnost nahlédnout do pamětní knihy farnosti a pro děti připraven výtvarný 

koutek.  

           Jan Knápek 

 

Z farnosti 
 

Jednou přišel kdosi celý rozčilený k Sokratovi: „Sokrate, 

slyšel jsi, co udělal tvůj přítel? To ti musím hned vyprávět.“ 

„Okamžik, prosím tě,“ přerušil ho mudrc. „Prosel jsi to, 

co mi chceš říct, třemi síty?“ 

„Třemi síty?“ podivil se muž. 

„Ano, můj milý, třemi síty. Podívej se, zdali to, co mi 

chceš říct, projde třemi síty. První síto je síto pravdy. Zkoumal 

jsi všechno, co mi chceš říct, zdali je to pravdivé?“ 

„Ne, slyšel jsem to vyprávět a...“ 

„No vidíš! Ale určitě jsi to zkusil s druhým sítem. Je to síto dobroty. Jestlipak to, 

co mi chceš říct - když už by to neměla být pravda - je alespoň dobré?“ 

Druhý na to váhavě: „Ne, není, naopak...“ 

„Aha!“ přerušil ho Sokrates. „Použijeme tedy aspoň třetí síto a zeptáme se, zdali to, 

co mi chceš říct a co tě tak rozčílilo, je potřebné!“ 

„Potřebné to právě není…“ 

„Tedy,“ usmál se mudrc, „jestli to, co mi chceš říct, není ani pravdivé, ani dobré 

nebo potřebné, nech to být a nezatěžuj tím ani sebe, ani mě!“ 
Zdroj: https://www.pastorace.cz/tematicke-texty/tri-sita-pravda-dobro-a-potrebnost 
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Zveme vás ke společnému slavení hodové mše svaté ke cti sv. Jana Křtitele, 

v neděli 22.6.2025 v 10.30 hodin. Rozpis všech mší najdete pravidelně na vývěsce u 

kostela.  

 

 

Společenská kronika         
 
 

 Od posledního vydání Zpravodaje doposud  oslavili svá životní výročí tito naši 

občané: 

 

60 let 

Obořil Josef 

Navrátilová Hana 

 

65 let 

Tomášková Milada 

Strašáková Lenka 

 

70 let 

Gold Boleslav 

 

75 let 

Procházková Zdeňka 

Judas Lubomír 

Navrátilová Marie 

Hanáková Vlastimila 

 

80 let 

Štěrbová Drahomíra 

 

85 let 

Dobýšková Oldřiška 

 

 
   

   
1. června 2025 nás ve věku 73 let nás opustila 

Anna Dynková 

 

 

 
 

Všem jmenovaným, ale i těm ostatním, 

kteří také oslavili svůj svátek 

 a z jakéhokoliv důvodu nejsou uvedeni, 

 

přejeme pevné zdraví a co nejvíce 

spokojenosti. 

„Těžko se s Tebou loučí, těžké je bez Tebe žít, 

 láska však smrtí nekončí, 

 v srdci Tě stále budeme mít.“ 
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Z historie obce 
 

     Dnešní úryvek je z Pamětní knihy událostí školy a obce Hoštic se týkající, již založil r. 

1883 František Machař, správce školy. Opis je doslovný a z dnešního pohledu může 

obsahovat pravopisné chyby.  
 ======================================================================= 

„Dne 16. února odpoledne o 3. hodině vypukl v čís. 8. ve stodole oheň, který ji 

úplně strávil a díky rychlé pomoci dále se nerozšířil. 

Ve školním roce 1891 – 92. od 18. května do 25. června byly obě třídy sloučeny, 

jež vyučoval nadučitel F. Machař, kdežto podučitelka L. Rackova povolána zatimně 

vyučovati do Ivanovic, pokud tamnější místo nebude obsazeno. Od 1. července vyučovala 

opět v Hošticích až do konce školního roku. 

Slavnostní řeč držel důstojný pán F. David Kubíček, farář Ivanovský; na to byla 

hostina pro vynikající osobnosti a pak zábava. Stavba školy a oprava staře školy na byty 

učitelů – které bohužel nedožily se takové opravy jakou by byly zasluhovaly – provedena 

byla nákladem 9447 zl. v. č. (9447zl. 54kr.) 

Na místo podučitelské ustanoven byl p. Rudolf 1893.; místo toto však nastoupil 

teprve dne 25. září byv od 1. září poslán na výpomoc do Ruprechtova, jelikož počátkem 

škol. Roku nebylo místa pro jednu třídu; i vyučoval tedy zatím nadučitel obě třídy 

polodenně ve farní budově. Dnem 25. září počalo pravidelné vyučování celodenní v obou 

třídách v nové škole. Níže položena jest přehledná tabulka o návštěvě školy roku 1892-3. 

Zima r. 1895. byla neobyčejně krutá s velkým množstvím sněhu, který skoro 

koncem března ležel nežli roztál, tak že s polními pracemi až v dubnu započali. Výnosem 

vysoké c. k. Zemské školní rady ze dne 10. června 1895. čís. 3145. bylo na zdejší škole 

společně s Topolany počínajíc 1. dnem měsíce ledna 1896. zavedeno vyučování ženským 

ručním pracím. Jelikož letošního roku připadl 15. červenec na pondělí byl povolením vys. 

c. k. ministerstva vyučování školní rok 13. ukončen.  

Den 21. července byl pro zdejší obec památný, neboť téhož dne slavil své kněžské 

prvotiny zítřejší rodák P. Antonín Duda; pobyv zde nějaký čas odebral se do severní 

Ameriky za svým povoláním missionářským. 

Za učitelku ručních prací ustanovena byla Veronika Křečkovská z M. Prus., kteráž 

od 1. ledna 1896 tomuto předmětu zde a v Topolanech společně vyučuje. Školní rok 

1895. - 96. ukončen slavnými službami Božími. Návštěva školy však tohoto roku nebyla 

takovou, jakou být měla, jak níže položená tabulka o zanedbané návštěvě školy 

dosvědčuje. Přes všechno napomínání rodičů místní školní radou a správou školy byly 

dítky posílány do práce k jednotlivcům a zvláště na práci panskou. 

Den 29. října r. 1896. byl pro obec Hoštickou nad jiné památným, neboť týž den 

splněno dlouholeté přání občanů a záležitosť zřízení samostatné duchovní správy tímto 

dnem ukončenou, a slavnostním způsobem uvítán první pan farář P. Josef Chlebovský, 

toho času nadační kaplan ivanovický. 

Výnosem sl. c. k. okresní školní rady ve Vyškově ze dne 9. května 1897. čís. 910. 

byla učitelka ručních prací ženských Veronika Křečkovská ze služby školní propuštěna a 

vyučování ženským ručním pracím na další opatření prozatím zastaveno. Školní rok 

ukončen slavnými službami Božími a veřejnou závereční zkouškou. Po službách Božích 

uvedeny byly dítky do vyzdobených učíren, kdež se sešli pozvaní hosté: rodiče školních 
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dítek a jich přátelé, pan farář jako předseda zkoušky ustanovený k tomu sl. c. k.okr. škol. 

radou a místní školní rada, jakož i představenstvo obcí Hoštic a Herotic. Napřed konána 

zkouška v I. třídě, pak ve II. ř. ku všeobecné spokojenosti. Návštěva školy nebyla však 

ani v tomto školním roce 1896. - 97. přes všechno přičinění školních úřadů takovou, 

jakou by býti měla, jak z níže položené tabulky vysvítá: 

Zima roku 1897 – 98. byla velmi mírná; povětšině deštivá a blátivá; sněhu vůbec 

žádného nebylo. Proto i jaro brzy počalo, tak že polní práce počátkem března byly v 

plném proudu. Následkem této mírné zimy bylo ve zdejším okolí nesmírné množství 

myší v poli, které ozim a jetele velkou většinu zničily. 

Dne 2. února 1898. svolána všeobecná schůze v níž zásadně usneseno o velké 

potřebě nových varhan. Staré varhany byly již tak sešlé, že více ku potupě nežli k oslavě 

Boží sloužily. Bylyť r. 1704 (dle kostelních účtů téhož roku) již jako opotřebované z 

Ivanovic za 20 zl. Pro hoštický kostel koupeny, pročež nebylo divu, že jsou co již stářím 

úplně sešlé letošího roku úplně službu vypověděly. Poté konáno ještě několik schůzí, 

načež určitě ujednáno nové varhany postaviti; zpráva o tom podána nejdůst. kníž. are. 

konsistoři v Olomouci. I byla od tohoto úřadu církevního doporučena česká firma ,,Jan 

Tuček, varhanář v Kutné Hoře“ v Čechách, kterážto dle předložených nákresů a rozpočtu 

postavila nynější 7 rejstříkově velmi krásné varhany za mírnou cenu 1100 zl., kdežto jiné 

firmy žádaly za tytéž 1400 zl. Taktéž kůr pro nedostatek míst byl v nynější podobě 

nákladem 50 zl. Upraven a rozšířen. Poprvé hráno na nové varhany na sv. Jana Křtitele, 

patróna zdejšího chrámu Páně. Dne 6. ledna r. 1898. vysvěcen byl na kněžství a své 

prvotiny téhož dne slavil zdejší rodák P. Ondřej Procházka; odebral se za svým 

povoláním do Ameriky, kdež v jedné osadě české působí. 

Školní rok zakončen 15. července slavnými službami Božími. Aby návštěva školy 

co možno se zdokonalila a rodičům v platech uleveno, zrušilo obecní zastupitelstvo na 

oslavu 50letého Jubilea panovnického I. V. Císaře a Krále naše Františka Josefa školní 

plat; vzdor tomu však nebylo návštěva školy takovou, jakou býti měla. Začátek školního 

roku oslaven slavnými službami Božími s ,,Veni Sancte Spiritus.“ Den 8. září 1898. byl 

pro naši obec dnem slavnostním: téhož dne byly nové varhany slavnostně posvěceny; 

odpoledne pak posvěcen nový kamenný kříž na hřbitově postavený nákladem manželů 

Josefa a Antonie Vymazalových č. 15. z Hoštic. 

Ohromující, hlubinou duše zachvívající zpráva roznesla se dne 10. září 1898. večer, 

se naše císařovna a královna Alžběta byla rukou mrzkého zločince zavražděna. Zprvu 

nenacházelou zprávou touto ani víry, ale byvši úředně potvrzenou skálou dolehla na 

každé lidské srdce a hlubokým žalem a nezměrnou soustrastí naplnila všelikou duši. Její 

Veličenstvo císařovna Alžběta zavražděna byla v Ženevě asi o ½ druhé odpolední hodině 

ubíravši se ku přístavišti na parník: Na cestě vrhl se na ni jakýsi člověk a zasadil prudkou 

ránu do prsou. J. Vel. Klesla k zemi, avšak zase povstala a došla ještě na parník; tam opět 

klesla do mdlob. Císařovna netušila, že jest bodnuta, až teprv dámy pozorovaly na jejich 

šatech krvavé skvrny. Probravši se ze mdloby pronesla slova: ,,co se to stalo?“ padla opět 

do mdlob a více vědomí už nenabyla. Byla ihned z lodě na nosítkách odnesena do hotelu, 

kdež o 3. hodině skonala. Zlosyn – vrah, jménem Luccheni – rodilý Ital anarchista – byl 

ihned lapen; vraždu vykonal tenkým trojhranným pilníkem probodnuv srdce J. 

Veličenstva, kteráž vnitřním vykrvácením skonala. Tělesné pozůstatky J. V. Byly 

dvorním vlakem 15. t. m. O 10. hodině večer do Vídně přivezeny, následující den 
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veškerému obecenstvu přístupny v 17. a. m. Odpoledne o 4. hodině s největší slávou 

pohřbeny. Na znamení smutku byl na zdejší škole po 8 dní vyvěšen černý prapor. Dne 19. 

září konány slavné zádušní služby Boží s hodinkami za mrtvé, jímž školní dítky, obecní 

úřad a vůbec všichni občané přítomní byli. 

Den 2. prosince 1898. byl pro celou naši říši velevýznamný týž den slavil Jeho cís. 

král. Apoštolstvo Veličenstvo František Josef I. Padesátileté panovnické jublieum a s 

Ním celá Jeho říše. Vzhledem na hluboký smutek, v jakém říše následkem přebolestné 

ztráty Jejího Veličenstva Císařovny Alžběty nalézá, všechny slavnosti hlučné byly 

zakázány. Záležela tedy Jubilejní slavnosť dobročinných skutků. Božích a tiché školní 

slavnosti.“  

        redakce – doslovný opis 

 

 

Český vynález, který slaví 50.výročí 
       

Aby i řidiči za socialismu mohli pít pivo??? Pito, český vynález, slaví 50. 

narozeniny 

V historii ojedinělý experiment odstartoval před půl stoletím cestu prvního 

nealkoholického piva na československém a vůbec celém východoevropském trhu. Tým 

odborníků sestavený z podnětu tehdejšího Generálního ředitelství pivovarů a.s., s 

požehnáním Ústředního výboru KSČ, vynalezl technologii, která dala základ masivnímu 

rozšíření nealko piv. 

Pito vyráběl před rokem 1989 i závod Středočeských pivovarů v Rakovníku. 

Kvalitu nápoje kontrolovala laboratoř rakovnického závodu. Psal se rok 1975, když 

skupina dobrovolníků, mužů a žen, vypila postupně jeden až čtyři půllitry dosud 

neznámého piva a po uplynutí zhruba tři čtvrtě hodiny jim zdravotníci odebrali krev. To 

samé se posléze opakovalo. 

Dva nezávislé posudky soudních znalců pak potvrdily, že v odebrané krvi nejsou 

žádné stopy po alkoholu. A zrodilo se Pito!!! Nealkoholické pivo s obsahem maximálně 

0,5 procenta alkoholu, pojmenované zkratkou slov pivo - auto. Tehdejší Československo 

se tak před oněmi 50 lety stalo první ze zemí někdejšího východního bloku a podle 

dostupných informací třetí v celé Evropě - po Švýcarsku a Německu.  

Základní vývoj probíhal v pražském pivovarnickém výzkumném ústavu. Následná 

testovací a posléze "komerční" výroba v Jihočeských pivovarech národním podniku - 

budějovickém odštěpném závodě II (dnes opět pivovar Samson).  

Výsledky obou v úvodu zmíněných experimentů byly podle článku z časopisu 

Kvasný průmysl z roku 1976 příznivé. "Oba soudní znalci shodně konstatovali, že mohou 

na základě experimentálně zjištěných výsledků pivo Pito doporučit jako nealkoholický 

nápoj ve smyslu zákona 120 z 19. prosince 1962 vhodný pro řidiče motorových vozidel a 

pro takové pracovníky, jejichž činnost vyžaduje zvýšenou soustředěnost a pozornost," 

napsal v časopise Jiří Cuřín, jeden z pivovarnických odborníků, kteří se na vývoji 

českého nealko piva podíleli.  

Časopis ovšem zmiňuje i další "vynálezce" a spoluautory Pita: Vladimír 

Černohorský (spoluautor také dia piva), Josef Faktor, Gaston Klazar a Jiří Tarant. Patří k 

nim i Miloš Musil, ikona sládků ze Samsonu a posléze protivínského Platanu. 
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Nealko piva lze vyrábět více způsoby. Například odstraněním (odpařením) 

alkoholu z klasicky uvařeného piva. Čeští autoři vymysleli a nechali patentovat princip 

kvašení, které se přeruší dřív, než kvasinky při požírání cukru v mladině vyrobí vyšší než 

půlprocentní podíl alkoholu. 

Z Českých Budějovic technologii převzaly před sametovou revolucí i další 

tuzemské pivovary. Pito se tak vyrábělo na více místech republiky a ve značně rozdílné 

kvalitě. Ostatně, v budějovickém Samsonu ho vaří dodnes. Podle Daniela Dřevikovského, 

generálního ředitele Samsonu, vychází současná receptura z té původní. Využívá se ale 

nových technologií, zejména po rozsáhlé rekonstrukci pivovaru za půl miliardy korun, ke 

které přistoupil současný vlastník, brazilsko-belgická skupina AB InBev, v letech 2014 až 

2017. Už po sametové revoluci se začala používat pro prodloužení trvanlivosti Pita 

pasterizace, následně v 90. letech se Pito jako první nealko pivo v České republice začalo 

stáčet do nerezových KEG sudů a v současnosti je vyráběno v hygienicky naprosto 

čistém, uzavřeném okruhu bez přístupu kyslíku a mikroorganismů. 

Za těch 50 let však vyrostla Pitu gigantická konkurence. Zvlášť v posledních 

letech. Ostatně dokládá to i celková produkce nealko piv u nás. V roce narození Pita se 

tohoto nápoje vyrobily tři tisíce hektolitrů, o pět let později v roce 1980 už 43 tisíc a loni 

1,6 milionu hektolitrů - zejména díky ochuceným variantám. 

Nealko piv už jsou po Česku desítky značek a názvů, leckdy evokujících původní 

účel pití pro řidiče - například Vozka z pivovaru Svijany, Moto Brouk z Nové Paky. 

Nealko pivo se už ale stalo téměř povinnou výbavou i v nabídce mnoha minipivovarů. 

Pito se dočkalo i několika ocenění v degustačních soutěžích, podobně jako třeba Švestka 

z humpoleckého Bernarda, rakovnický nealko za studena chmelený Bakalář i třeba Birell 

z Plzeňského Prazdroje, který dnes vládne celé kategorii nealko piv.  

 
Zdroj:https://www.bing.com/search?q=Aby+i+%C5%99idi%C4%8Di+za+socialismu+mohli+p%C3%ADt+pivo.

+Pito%2C+%C4%8Desk%C3%BD+vyn%C3%A1lez%2C+slav%C3%AD+50.+narozeniny+-

+Aktu%C3%A1ln%C4%9B.cz&form=ANNTH1&refig=b4ddb368eeb746868c9f4a53e4d0f984&pc=U531&adpp

c=EDGEESS (kráceno) 

 

Danajský dar 
 

Danajský dar je ustálené slovní spojení, které označuje takový dar nebo výtěžek, 

který způsobuje obdarovanému spíše potíže či zlo, než užitek a spokojenost. Věta „Dostal 

jsem danajský dar" se vyslovuje s povzdechem. Takový dar totiž nepotěší. Příkladem je 

např. ojeté jízdní kolo, které je nutné nákladně opravit, nebo vyhodit nebo roztomilé 

koťátko nebo štěňátko, z něhož vyroste divous terorizující část domácnosti atd. Rčení 

souvisí s příběhem o Trojském koni z řecké mytologie. 

Historicky prvním danajským darem byl dřevěný kůň, kterého Řekové úmyslně 

zanechali před Trójou. Prozíravější Trójané navrhovali, aby se kůň spálil, a věštec 

Laokoon varoval: „Nikdy nevěřte Řekovi, ani když vám přináší dary." Bylo to marné. 

Převládl názor stoupenců krále, kteří uvěřili, že Řekové nadobro odpluli a koně před 

Trójou nechali k usmíření bohyně Athény. Láokoón popadl kopí a na koně zaútočil. Z 

moře se, ale vynořili dva hadi a kněze i s jeho dvěma syny zardousili. Trójané si to 

vyložili tak, že ho bohyně Athéna potrestala za to, že vztáhl ruku na jejího koně. A s 
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velkou slávou vtáhli gigantickou sochu na rynek. Začali slavit, víno teklo proudem. V 

noci, kdy oslavami znavení obyvatelé Tróje spali, se z útrob koně vyrojili řečtí válečníci, 

kteří otevřeli brány, aby se k nim připojil zbytek vojska a Trója padla. Tak po deseti 

letech skončila horoucí láska Parida k Heleně a trójská válka. Nikoli mocí, ale lstí. A 

mohl za to „ten“ danajský dar. 

A proč se nevhodnému daru říká danajský, a ne řecký?  Danaové neboli Danajci 

byli jedním z řeckých kmenů. Sídlili u města Argu na Peloponéském poloostrově a 

považovali se za potomky krále Danaa. Homér vztáhl ve své Iliadě název daného kmene 

na všechny Řeky, kteří obléhali Tróju.  

 
Zdroj: facebook 

 

Poutě 
 

      Poutí se nazývaly pobožné návštěvy posvátných míst. Cílem bývalo nějaké 

vzdálenější posvátné místo, kde se lidé modlili a prosili za vyslyšení proseb. U nás 

bývalo takových míst na dvě stovky. Mezi nejznámější patřily: Svatá hora, Stará 

Boleslav, Hostín a Velehrad. Pouť bývala velikým svátkem pro celou vesnici a okolí. 

      Chodit na poutě bývalo dříve na venkově zvykem, dokonce se dá říci, že se chodit 

muselo. Lidé mívali v paměti poutní neděle tak, jak šli za sebou a nevynechali ani jednu. 

Poutníci byli mnohdy i více dnů na cestě. Po cestě přespávali v hostincích, ty chudší i pod 

širým nebem. Nezapomínalo se na ty, kteří se kvůli chatrnému zdraví nebo stáří nemohli 

poutě zúčastnit. Poutníci pro ně nakupovali svaté obrázky, růžence, různé symboly jako 

olověné prstýnky (na Svaté hoře) a jiné památky, které měli připomínat pouť na svaté 

místo.  

     Poutě neznamenaly pouze putování k nějakému posvátnému místu, ale šlo i o slavnost 

uctění památky světce, kterému byl kostel zasvěcen. Například Anenská pouť (na počest 

svaté Anny), pouť Prokopská a další. 

     Jak plynula doba, měnila i povaha a smysl poutí. Od původního náboženského 

významu až po dnešní zábavní charakter. Ke změně podoby poutí přispěla i skutečnost, 

že šlo vždy o akci všelidovou, které se zúčastňovali všechny společenské vrstvy. 

     Pouťová neděle ve vsi byla ve znamení stánků, houpaček, kolotoče, střelnice a chybět 

nesměly i prodavačky kyselých okurek. Místy zavítal na pouť i potulný varietní umělec a 

kartářka či planetářka. Pravý pouťový ruch vypukl teprve po nedělní mši tzv. „hrubé“ v 

místním kostelíku, při níž býval kostelík naplněn k prasknutí. Teprve po ukončení 

„hrubé“ bylo slyšet hudbu a střelbu ze střelnice. Všude vládl zvukový chaos, do něhož 

zasahovaly ochraptělé hlasy vyvolávačů a komediantů, oblečených v pestrých šatech, 

lákajících k návštěvě a zhlédnutí jejich vystoupení. Děti obsadily kolotoč a mládenci s 

děvčaty zas cukrářské boudy, nabízející velká perníková srdce s nápisy „Z lásky“ nebo „Z 

pouti“. Mládenci je kupovali bez ohledu na cenu. Za ně totiž měli šanci získat jiné - srdce 

děvčete. K vesnické pouti patřila i odpolední veselice, kam mířila místní chasa a kde se 

tancovalo zpravidla až do rána. 

 
Zdroj:  České tradice (kráceno) 
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